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Drodzy Mieszkańcy
Gminy Kamieniec Ząbkowicki
Zapraszamy do lektury 
świątecznego   wyda-
nia Wiadomości Kamie-
nieckich.
- Kadencja, która właśnie 
dobiega końca, w mojej 
ocenie jest najlepszą w 
historii gminy Kamieniec 
Ząbkowicki. Łącznie po-
zyskaliśmy ponad 90 mi-
lionów złotych - mówi bur-
mistrz, Marcin Czerniec. 
O pozyskanych fundu-
szach, sukcesach i in-
westycjach przeczytamy 
w tytułowym artykule pt. 
„Wykonaliśmy ogromną 
pracę, której efekty wi-
dać”.
W obecności około 200 
osób ze wszystkich so-
łectw i miasta ogłoszono 
przystąpienie do progra-
mu dla Seniorów.  Każdy 
mieszkaniec kamieniec-
kiej gminy w wieku 60 plus 
może otrzymać ogólno-
polską kartę seniora.
W Kamieńcu Ząbkowic-
kim stawia się na rozwój 
w wielu obszarach. Waż-
nym zadaniem przyjętym 
do realizacji jest budowa 
centrum przesiadkowego w 
rejonie ul. Ogrodowej, czyli 
w górnej części miasta w 
pobliżu dworca kolejowe-
go. Pozyskano już prawie 
7 milionów złotych w ra-
mach priorytetu wsparcia 
dla ekologicznego trans-
portu miejskiego, aby to 
zadanie zrealizować. 
W planach finansowych 
gminy na lata 2024 i 2025 
zarezerwowane są środki 
na wkład własny w pro-
jekcie polegającym na 
zakupie 4 ekologicznych 
autobusów dla przewozu 
naszych najmłodszych 
mieszkańców do szkół.
Zakończyła się rewitali-

zacja całej drugiej oficy-
ny dawnej wozowni w Pa-
łacu Marianny Orańskiej. 
Siedzibę w niej będzie mieć 
Centrum Przyrodniczo - 
Ekologiczne.
Z końcem 2023 roku za-
kończyło się kolejne, za-
danie związane z rewita-
lizacją Pałacu, wykonane 
prace polegały na ułożeniu 
posadzki na monumental-
nym tarasie pałacowym.
W biuletynie przeczytamy 
też o sukcesach naszych 
dzieci i młodzieży, a także 
o wspólnych spotkaniach i 
inicjatywach mieszkańców. 
Po raz ósmy w Kamieńcu 
Ząbkowickim odbył się 
Bieg Pamięci Żołnierzy 
Wyklętych „Tropem Wil-
czym”, a podczas finału 
WOŚP w gminie wolonta-
riusze zebrali ponad 24 ty-
siące złotych. 

Życząc Państwu zdro-
wych i pogodnych Świąt, 
zachęcam do lektury 
naszych Wiadomości 
Kamienieckich oraz do 
udziału w wyborach sa-
morządowych 7 kwietnia.
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O pozyskanych funduszach, sukcesach, wykona-
nych zadaniach, inwestycjach i planach na przy-
szłość rozmawiamy z Marcinem Czerniecem, bur-
mistrzem Kamieńca Ząbkowickiego. 
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Z poważaniem 
Marcin Czerniec,
Burmistrz  
Kamieńca 
Ząbkowickiego

Mieszkańcom Gminy
Kamieniec Ząbkowicki

Zdrowych, spokojnych, pe nadziei
i Ś Wielkanocnych.

Aby te Święta
A w

.

łnych
rodzinnego ciepła wiąt

przyniosły radość oraz wzajemną życzliwość.
Waszych sercach, rodzinach

i domach zagościła wielka
nadzieja odradzającego się życia

Marcin Czerniec
Burmistrz Kamieńca Ząbkowickiego

Bernadeta Chodasewicz
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kamieńcu Ząbk.

Życzą

Radni Rady Miejskiej w Kamieńcu Ząbkowickim
Pracownicy Urzędu Miasta w Kamieńcu Ząbkowickim
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ROZMOWY

Liczył już Pan ile pie-
niędzy pozyskaliście w 
ciągu ostatnich pięciu 
lat?
Kadencja, która właśnie do-
biega końca, w mojej oce-
nie jest najlepszą w historii 
gminy Kamieniec Ząbko-
wicki. Łącznie pozyskali-
śmy ponad 90 milionów 
złotych. To bardzo duże 
pieniądze, bo uwzględnia-
jąc nasz wkład własny po-
mnożyliśmy majątek gminy 
o kwotę ponad 117 milio-
nów złotych. Myślę, że nasi 
mieszkańcy są z tego zado-
woleni, bo rzeczywiście wy-
konaliśmy ogromną pracę, 
której efekty widać.

Najważniejsze zadania, 
które udało się wyko-
nać to...
Duży nacisk położyliśmy na 
uporządkowanie gospodar-
ki wodno - ściekowej. Ukoń-
czyliśmy wodociągowanie 
dwóch ostatnich sołectw, 
które jeszcze nie miały wo-
dociągu. W całości została 
skanalizowana dolna część 
Kamieńca Ząbkowickie-
go. Były to trudne prace, 
prowadzone w większości 
wzdłuż drogi wojewódzkiej. 

Bardzo ważna była rów-
nież modernizacja naszej 
sieci oświatowej, w tym ter-
momodernizacja zespołu 
szkolno - przedszkolnego 
nr 1 i hali sportowej. 
Wyremontowaliśmy też 
sporo dróg gminnych w 
mieście i w sołectwach.

Niektóre odcinki dróg 
na terenie gminy bardzo 
mocno proszą się o re-
mont.
Trzeba sobie wyraźnie po-
wiedzieć, że nie wszystkie 
drogi są naszą własnością. 
Niektórzy nie zdają sobie 
z tego sprawy i obarczają 
nas odpowiedzialnością za 
zły stan dróg powiatowych. 
Chcę podkreślić, że gmi-
na Kamieniec Ząbkowicki 

Wykonaliśmy ogromną 
pracę, której efekty widać
O pozyskanych funduszach, sukcesach, wykonanych zadaniach, inwestycjach 
i planach na przyszłość rozmawiamy z Marcinem Czerniecem, burmistrzem 
Kamieńca Ząbkowickiego. 

może realizować inwesty-
cje tylko i wyłącznie na 
swoim majątku. Za drogi 
powiatowe odpowiedzialny 
jest Zarząd Dróg Powiato-
wych. 
Warto podkreślić, że w la-
tach wcześniejszych przy-
gotowaliśmy wspólnie do-
kumentację remontu ulic 
Wiejskiej i Szkolnej, ale 
niestety do dnia dzisiejsze-
go prace nie zostały wyko-
nane. Powiat nie był zain-
teresowany pozyskaniem 
środków na to zadanie. 
Mam nadzieję, że sytuacja 
zmieni się po wyborach i 
podejmiemy rozmowy o 
współpracy z nowymi wła-
dzami starostwa. 

Ale za to bardzo dobrze 
układa się współpraca 
z zarządem dróg woje-
wódzkich.
Dużym sukcesem jest fakt, 
że w ciągu dwóch ostat-
nich lat doprowadziliśmy 
wspólnie z zarządem dróg 
wojewódzkich do realizacji 
ogromnej inwestycji. Cho-
dzi tu o przebudowę drogi 
wojewódzkiej na odcinku 
14 kilometrów od Kamieńca 
do granicy naszego woje-
wództwa. Łącznie zadanie 
będzie kosztować ponad 
105 milionów złotych.
Przy okazji spełnione zosta-
ną także postulaty miesz-
kańców sołectwa Byczeń w 
zakresie poprawy bezpie-
czeństwa poprzez budowę 
chodników i wyprofilowanie 
niebezpiecznych zakrętów. 
A my, korzystając z prze-
budowy drogi, będziemy 
chcieli wybudować w By-
czeniu sieć kanalizacyjną. 

Kolejne zadania to prze-
budowa skrzyżowania ulic 
Ząbkowickiej i Złotostockiej 
i budowa chodników przy 
ulicy Paczkowskiej. 
To duże zadanie już się 
rozpoczęło pod względem 
dokumentacyjnym. Pierw-
sza łopata zostanie wbita 

w połowie roku. Prace mają 
trwać do połowy 2027 roku. 

Ale drogi i kanalizacja 
to nie wszystko.
Ostatnie lata to również 
kolejne etapy budowy kom-
pleksu rekreacyjno - spor-
towego. Dziś kompleks 
jest już gotowy. Oczywiście 
mamy plany na następne 
dwa etapy. 
Wykonane zostały też waż-
ne prace na terenie kom-
pleksu pałacowo - parko-
wego. Chcę podkreślić, że 
rewitalizacja pałacu to nie 
tylko wydatki, lecz kwe-
stia przychodowości, czy-
li znacznych wpływów do 
budżetu gminy. To poka-
zuje, że samorząd gminy 
Kamieniec Ząbkowicki na-
stawia się na wykonanie ta-
kich inwestycji, które będą 
przynosiły przychody. Tylko 
w tej kadencji zespół pała-
cowo - parkowy przyniósł 
ponad 9 milionów złotych. 
Te pieniądze nigdy nie tra-
fiłyby do budżetu gminy 
gdybyśmy nie rozpoczęli 
procesu rewitalizacji. 
Z roku na rok jesteśmy co-
raz bardziej rozpoznawalni, 
co przekłada się na lawino-
wy wzrost liczby turystów, 
którzy nas odwiedzają. A co 
za tym idzie, zwiększają się 

wpływy do budżetu i liczba 
nowych miejsc pracy. Ruch 
turystyczny zasila też lokal-
ny biznes, przede wszyst-
kim placówki handlowe. 
 
Gmina Kamieniec Ząb-
kowicki finansuje rów-
nież programy społecz-
ne.
Bardzo mocno już od lat 
stawiamy na ochronę zdro-
wia. Budynek przy hali 
sportowej przekształciliśmy 
na gminne centrum reha-
bilitacji. Uruchomiliśmy dla 
mieszkańców programy re-
habilitacji, z których mogą 
skorzystać. Programy do-
skonale się sprawdziły. W 
ciągu czterech ostatnich lat 
skorzystało z nich ponad 
900 osób. Na przełomie 
marca i kwietnia ruszy ko-
lejna trzyletnia edycja tego 
programu. Poprawiliśmy 
dostępność do lekarzy spe-
cjalistów. 
Bardzo ważne jest rów-
nież to, że w naszej gminie 
wkrótce powstanie miejsce, 
gdzie całodobowo miesz-
kańcy będą mogli korzy-
stać z opieki. Przebudowa 
obiektu w Doboszowicach 
jest praktycznie na ukoń-
czeniu. 
Gminne Centrum Reha-
bilitacyjno - Opiekuńcze, 

które zostanie uruchomio-
ne jeszcze w tym roku, bę-
dzie świadczyło usługi dla 
30 pensjonariuszy. Jest to 
ważne, bo co roku gmina 
wydaje kilkaset tysięcy zło-
tych na utrzymanie naszych 
mieszkańców w ośrodkach, 
które są rozmieszczone 
praktycznie na terenie całe-
go województwa. Ośrodek 
w Doboszowicach umoż-
liwi naszym mieszkańcom 
spędzenie jesieni życia w 
pobliżu dotychczasowego 
miejsca zamieszkania, bli-
sko znajomych, przyjaciół 
i członków rodzin. Nasza 
społeczność się starzeje a 
gmina ma obowiązki wobec 
każdego mieszkańca. Każ-
dy ma swoją niepowtarzal-
ną wartość.

Kolejny obszar, w którym 
wiele zrobiliśmy, jest sys-
tem dofinansowań do wy-
miany nieekologicznych 
źródeł ciepła. Jest to pro-
gram gminny, który może-
my realizować dzięki temu, 
że mamy wysokie przycho-
dy z Pałacu. Do tej pory 
skorzystało z niego około 
200 rodzin. Przeznaczyli-
śmy na ten cel ponad mi-
lion złotych. 
Warto też wspomnieć, że 
staramy się wspomagać 
nasze parafie, które prowa-
dzą różne prace remonto-
we i konserwatorskie. 

Gminy Ząbkowice i Zło-
ty Stok przymierzają 
się do budowy farm 
fotowoltaicznych. Wy 
możecie powiedzieć: 
„mamy to”.
Już kilka lat temu, gdy roz-
poczynaliśmy przygoto-
wania do budowy farmy, 
podkreślałem, że jestem 
pewien, iż w ślad za nami 
podążą inne gminy. Zmu-
szą je do tego rosnące 
ceny prądu. Farma zapew-
ni nam dostawy taniej ener-
gii i będzie co roku przyno-
siła przychody dla gminy. 
Przygotowaliśmy zmiany 
w planie zagospodarowa-
nia przestrzennego, które 
umożliwiają dalszą rozbu-
dowę instalacji na obszar 
80 hektarów. Mamy indy-
widualne przyłącze energe-
tyczne, co daje szansę na 
rozwój następnych obsza-
rów. 
Dziś bez wątpienia jeste-
śmy w regionie gminą nr 
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KULTURA

W gminie Kamieniec  Ząbkowicki w 2023 roku urodziło 
się 52 dzieci (26 dziewczynek i 26 chłopców). Zmarły 94 
osoby (w tym 43 kobiety i 51 mężczyzn).
W 2022 urodzenia - 51, zgony - 125,  w 2021 urodzenia 
- 46, zgony - 118, w 2020 urodzenia - 56, zgony - 118, w 
2019 urodzenia - 55, zgony - 97
Liczba mieszkańców na koniec 2023 roku to 7 tys.507 
osób, a w 2022 - 7 tys.669 osób.
Dobra wiadomość jest taka, że w 2023 roku w całym  na-
szym powiecie spadła wreszcie liczba zgonów. Zła - po raz 
kolejny urodziło się mniej dzieci niż w rok wcześniej.
W ubiegłym roku w naszym powiecie urodziło się 337 
dzieci. To o 46 mniej niż rok wcześniej.

W SKRÓCIE

Za nami międzygminny turniej szachowy, który odbył się 
w naszej gminie. Mimo absolutnej ciszy i wielkiego sku-
pienia, emocje pulsowały w powietrzu. Młodzi mistrzowie 
szachownicy dawali sobie świetnie radę w skomplikowa-
nych zagrywkach, grali do ostatniego ruchu i mają prawo 
do wielkiej satysfakcji.
- Podziwiam i gratuluję wyśmienitych wyników każdej 
i każdemu z uczestników szachowej bitwy, w której 
zwycięzcami są tak naprawdę wszyscy. Szachy to gra 
umysłów, to pole ludzkiej inteligencji, a to są niezwy-
kle cenne wartości - podsumowuje burmistrz Marcin 
Czerniec. 

Międzygminny Turniej 
Szachowy o Puchar 
Burmistrza  

1, ponieważ budowa in-
stalacji jest już praktycznie 
na ukończeniu. Pozostała 
jedynie budowa przyłącza, 
która jest obecnie realizo-
wana. 

Sukcesem jest również to, 
że udało nam się pozyskać 
tak duże środki na ten cel. 
Budowa farmy kosztowała 
około 17 milionów złotych, 
z czego 15 milionów złotych 
pozyskaliśmy ze środków 
zewnętrznych. Z własnych 
pieniędzy absolutnie nie 
bylibyśmy w stanie sfinan-
sować budowy farmy. 

Jak to się robi, że 
mieszkańcy gminy Ka-
mieniec płacą za śmie-
ci najmniej w całym po-
wiecie?
Staraliśmy się utrzymać w 
naszych rękach całą sferę 
związaną z gospodarowa-
niem odpadami. Reformy 
przeprowadzone przed kil-
koma laty spowodowały la-
winowe likwidacje zakładów 
budżetowych, które prowa-
dziły gospodarkę śmiecio-
wą w gminach. Ja od po-
czątku miałem świadomość 
tego, że likwidacja zakładu 
pozbawi nas możliwości 
wpływu na stabilność cen. 
Dziś gminy, które zlikwido-
wały zakłady, są bezbronne 
wobec odbierających śmie-
ci firm zewnętrznych, które 
jak wiadomo są nastawione 
przede wszystkim na zysk.  
Dlatego nie zlikwidowa-
liśmy naszego Zakładu 
Usług Komunalnych. Wręcz 
przeciwnie, doposażyliśmy 
jednostkę.
Nasza bardzo odpowie-
dzialna działalność dopro-
wadziła do tego, że dzisiaj 
ceny za wywóz śmieci w 
naszej gminie są najniższe 
nie tylko w powiecie, ale w 

regionie. Jest to nasz duży 
sukces. Z pewnością są 
osoby, które chętnie prze-
jęłyby gospodarkę śmiecio-
wą w naszej gminie, ale my 
mówimy stanowczo „nie”’. 
Będę zawsze bronił intere-
su mieszkańców w każdym 
tego słowa znaczeniu.

Patrząc na szeroki za-
sięg inwestycji w róż-
nych obszarach nikt 
nie zarzuci, że całe 
starania i pieniądze 
skupiają się tylko na 
Pałacu.
Absolutnie takie stwierdze-
nie byłoby nieprawdziwe. 
Na terenie naszej gminy 
realizujemy inwestycje w 
każdej możliwej sferze. 
Staraliśmy się skorzystać 
ze wszystkich dostępnych 
źródeł dofinansowania. 
Chcę jednocześnie podkre-
ślić, że każdy program, z 
którego pozyskujemy pie-
niądze, jest ściśle związany 
z konkretnym zadaniem. 
Jeżeli więc na przykład po-
zyskaliśmy duże pieniądze 
na sieć kanalizacyjną, to 
nie możemy ich wydać na 
nic innego, bo byłoby to 
niezgodne z przepisami. 
Tak samo, jeżeli pozyska-
my środki na rewitalizację 
Pałacu, to nie możemy za 
nie wyremontować drogi, 
czy wybudować nowych 
mieszkań. 

Przy okazji chcemy za-
pytać jak nowe miesz-
kania komunalne w Ka-
mieńcu?
Są już na ukończeniu. Aż 
85% potrzebnej kwoty po-
zyskaliśmy z Banku Go-
spodarstwa Krajowego. Nie 
zdecydowaliśmy się, jak 
inne gminy, na wejście w 
Społeczną Inicjatywę Miesz-

kaniową, ponieważ uważa-
łem, że ten projekt nie zo-
stanie zrealizowany w bliżej 
określonym czasie. I miałem 
rację. SIM Sudety to obec-
nie jedynie wizje i projekty. 
W naszym budynku już nie-
długo zamieszkają lokatorzy. 
Czasem warto iść pod wiatr 
i zrealizować własną inicja-
tywę. 

Co na 
przyszłość?
Oczywiście nie na wszyst-
ko od razu możemy sobie 
pozwolić, ale co ważne, 
przygotowaliśmy grunt pod 
kolejne duże inwestycje. 
Wykonaliśmy wyprzedzają-
co dokumentację na budo-
wę sieci kanalizacyjnej we 
wszystkich sołectwach gmi-
ny. Podczas ostatniej rozmo-
wy z wojewodą uzyskałem 
potwierdzenie, że jest zielo-
ne światło dla budowy zbior-
nika Kamieniec. 

Kolejne wielkie zadanie, któ-
re nas czeka, to rewitalizacja 
dworca kolejowego. Nasza 
gmina przystąpiła do współ-
pracy z PKP. Po rewitalizacji 
zorganizujemy tam stałą wy-
stawę na temat historii kolej-
nictwa i kino pięciominutowe. 
Przy dworcu w najbliższej 
przyszłości powstanie cen-
trum przesiadkowe. Mamy 
w budżecie zaplanowane 
środki na zakup czterech 
ekologicznych autobusów 
i planujemy uruchomienie 
gminnej sieci komunikacyj-
nej.
Patrzymy na przyszłość gmi-
ny bardzo odpowiedzialnie i 
perspektywicznie. Warto po-
wiedzieć, że w ciągu ostat-
niego półrocza pozyskaliśmy 
ponad 32 miliony złotych na 
kolejne projekty, które chce-
my realizować w tym i w 
przyszłym roku.  

Gminny konkurs recyta-
torski „Pegazik”, okazał 
się plejadą talentów dzie-
ci i młodzieży z gminy Ka-
mieniec Ząbkowicki. 
W dwóch kategoriach za-
prezentowało się łącznie 

18 uczniów z obu Zespo-
łów Szkolno - Przedszkol-
nych. W kategorii klas IV 
– VI wystąpiło 12 uczniów, 
a w kategorii klas VII – VIII 
wystąpiło 6 uczennic. W 
kategorii IV – VI miejsce 

pierwsze zajęła Lena Łu-
czak, drugie miejsce Marta 
Mroczek, a trzecie miejsce 
Lena Deko. Wyróżnienia 
otrzymali Aron Kuliński i 
Wojciech Ciborowski. W 
kategorii VII – VIII pierwsze 
miejsce zajęła Nikola Hef-
ka, drugie miejsce Zuzanna 
Bysio, trzecie miejsce Mar-
ta Stolarczyk a wyróżnienie 
otrzymała Daria Kamińska.
-  Najważniejsze słowa 
uznania przekazuję mło-
dym recytatorom za wy-
siłek przygotowania tek-
stów i zaangażowanie w 
ich zaprezentowanie - po-
wiedział burmistrz Marcin 
Czerniec. 

Młodzi recytatorzy

Jest nas 
coraz mniej

Gmina Kamieniec pozyskała spore środki na re-
monty dróg w wysokości aż 1,6 miliona złotych.  
To pieniądze pozyskane w ramach Polskiego Ładu. 
Pozwolą one na wykonanie wszystkich dróg wewnętrz-
nych w obrębie dolnej części Kamieńca Ząbkowickie-
go, chodzi o ulice: Kłodzką i Wileńską, w miejscach 
gdzie prowadzone były prace związane z położeniem 
sieci kanalizacyjnej. Dzięki nowej nawierzchni znacznie 
poprawi się estetyka tych ulic. Wcześniej były to dro-
gi szutrowe, teraz będą miały porządną asfaltową na-
wierzchnię. Procedura przetargowa na wykonanie dróg 
już ruszyła. 

1,6 miliona złotych
na nowe 
nawierzchnie dróg
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Z ŻYCIA GMINY

„Gmina Kamieniec Ząbk. 
Przyjazna Seniorom”

Trwa  modernizacja budynku gminnego 
w Doboszowicach

Budowa nowej świetlicy 
wiejskiej w Sołectwie Ożary

To „ostatnia prosta” przy budowie nowej świetlicy wiej-
skiej w Sołectwie Ożary. Funkcjonalny i nowy obiekt z 
całą pewnością stanie się miejscem spotkań dzieci i 
młodzieży z Ożar, punktem aktywności Koła Gospodyń 
Wiejskich i twórczej działalności Zespołu „Ożaranki”. 
- Jestem przekonany, że mieszkańcy Ożar będą 
chętnie zapraszać do odwiedzin w swojej nowocze-
snej świetlicy gości z całej gminy Kamieniec Ząb-
kowicki. Cieszę się, że ten projekt jest realizowany 
ku zadowoleniu jego przyszłych użytkowników - 
podkreśla burmistrz Marcin Czerniec. 

Trwa też modernizacja budynku gminnego w Dobo-
szowicach, gdzie powstanie Centrum Opiekuńczo
-Rehabilitacyjne.
Zakończenie prac planowane jest na koniec kwietnia 
2024 r. Powstanie tu ponad 30 miejsc całodobowej 
opieki nad osobami niesamodzielnymi. W ramach pro-
jektu zakupione również zostanie wyposażenie cen-
trum. Wyłoniony też został w drodze przetargu nieogra-
niczonego podmiot, który stanie się operatorem CO-R. 
Na wykonanie prac i wyposażenie samorząd naszej 
gminy pozyskał 5 mln zł.

Inwestycje w Ożarach 
i w Doboszowicach 

W obecności około 200 
osób ze wszystkich so-
łectw i miasta ogłoszono 
przystąpienie do progra-
mu dla Seniorów.  Każ-
dy mieszkaniec kamie-
nieckiej gminy w wieku 
60 plus może otrzymać 
ogólnopolską kartę se-
niora. Korzystając z niej 
można otrzymać spore 
zniżki w wielu miejscach. 
Burmistrz Marcin Czer-
niec wraz z wiceprze-
wodniczącą Rady Miej-
skiej Sylwią Demidowicz 
i wiceprzewodniczącym 
Tadeuszem Cenarskim 
wręczył karty podczas 
uroczystego spotkania z 
Seniorami w Pałacu Ma-
rianny Orańskiej. 

- Mogliśmy przy tej 
szczególnej okazji roz-
mawiać z wieloma oso-
bami. Całe spotkanie 
umilił program arty-
styczny w wykonaniu 
naszego gościa z są-
siedniej gminy Ziębice. 
Pan Jan Lalak znany z 
fantastycznego wystę-
pu w programie „The 
Voice Senior” sprawił, 
że wszystkim uczestni-
kom udzielił się ciepły i 
optymistyczny nastrój. 
Za ten cenny akcent 
wydarzenia serdecznie 
dziękuję, jak i za całe 
spotkanie tym, którzy 
przyczynili się do jego 
organizacji - powie-

dział burmistrz Marcin 
Czerniec, dodając, że 
Seniorzy są nie od dzisiaj 
ważnym ogniwem naszej 
wspólnoty lokalnej. Ich 
doświadczenie i wytrwa-

łość dla wielu z nas jest in-
spiracją. Chcemy okazać 
Im wdzięczność i szacu-
nek, ale także wesprzeć w 
codziennych ważnych dla 
Nich sprawach.

SOŁECKIE SPRAWY
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Z końcem 2023 roku zakończyło się kolejne, może 
mniej spektakularne, zadanie związane z rewitalizacją 
Pałacu Marianny Orańskiej w Kamieńcu Ząbkowickim. 
Wykonane prace polegały na ułożeniu posadzki docelowej 
na monumentalnym tarasie pałacowym. Posadzka wyko-
nana jest z czarnego łupka nawiązującego do wyglądu 
dawnej płyty tarasu zdegradowanej w okresie dewastacji 
Pałacu. Nad tarasem góruje grupa herbowa odtworzona 
na wzór historycznej – również zniszczonej w okresie po-
wojennym. Na wykonanie tych prac uzyskano wsparcie ze 
środków Ministerstwa Kultury I Dziedzictwa Narodowego 
w kwocie prawie 600 tysięcy złotych.
Teraz turyści będą mogli poruszać się po całej płycie ta-
rasu liczącej ponad 800 metrów kwadratowych. Z tego 
miejsca ujrzeć można szeroko rozciągającą się panoramę 
bogatą w skarby przyrody i architektury. Zapraszam do od-
wiedzania Kamieńca Ząbkowickiego i spaceru po Pałacu 
Marianny Orańskiej. 

Odrestaurowano 
pałacową posadzkę

INWESTYCJE

W Kamieńcu Ząbkowickim stawia się na rozwój w wielu obszarach. Bardzo waż-
nym zadaniem przyjętym do realizacji jest budowa centrum przesiadkowego w 
rejonie ul. Ogrodowej, czyli w górnej części miasta w pobliżu dworca kolejowe-
go. Pozyskano już prawie 7 milionów złotych w ramach priorytetu wsparcia dla 
ekologicznego transportu miejskiego, aby to zadanie zrealizować.  

Centrum przesiadkowe 
w Kamieńcu Ząbkowickim

W powiązaniu z realizacją 
tej inwestycji przebudowa-
na zostanie również cała 
ulica Ogrodowa wraz ze 
skrzyżowaniem z ulicami 
Parkową i Krótką. W ten 
sposób powstanie nowa i 
funkcjonalna przestrzeń w 
tej części miasta. Na ten 
cel już pozyskano prawie 3 
miliony złotych. 

- To, co jest ważne dla 
wszystkich podróżują-
cych koleją, jak i miesz-
kańców naszej gminy, to 
zakwalifikowanie całego 
dworca kolejowego w Ka-
mieńcu Ząbkowickim do 
pełnej rewitalizacji. Pro-
jekt obejmuje również te-
reny wokół dworca, któ-
re dopełnią zabytkową 
część miasta. Procedu-
ry przetargowe zostaną 
wdrożone jeszcze w bie-

żącym roku - mówi bur-
mistrz. 
Dodając, że lokalizacja dla 
centrum przesiadkowego 
jest bardzo dobra. Wszyst-
ko będzie budowane na 
obszarze wykupionym 
przez naszą gminę od 
spółki PKP Nieruchomo-
ści. Dawniej była tam linia 

kolejowa Kamieniec – By-
czeń. Realizacja tego za-
dania zaplanowana jest 
na najbliższe dwa lata. 
Cały wcześniej wykupiony 
areał jest już uporządko-
wany w takim stopniu, aby 
można było tam wejść z 
pracami budowlanymi.

zdjęcie ilustracyjne

Z budową centrum prze-
siadkowego w Kamieńcu 
Ząbkowickim,  jest ści-
śle połączona kolejna 

W planach komunikacja publiczna 
W planach finansowych 
gminy na lata 2024 i 2025 
zarezerwowane są środki 
na wkład własny w pro-
jekcie polegającym na 
zakupie 4 ekologicznych 
autobusów dla przewo-
zu naszych najmłodszych 
mieszkańców do szkół.
- Jednocześnie przygo-
towujemy się do wpro-
wadzenia systematycz-
nych linii autobusowych 
w ramach gminnej ko-
munikacji publicznej - 
mówi burmistrz. - Trzeba 
tu otwarcie powiedzieć, 
że problem braku komu-
nikacji publicznej jest 
złożony i dotyczy zanie-
chań ze strony powiatu. 
Dzięki środkom zewnętrz-
nym dedykowanym na 
transport niskoemisyj-
ny, w gminie Kamieniec 
Ząbkowicki wychodzimy 
naprzeciw temu zagad-
nieniu sięgając po najno-
wocześniejsze rozwiąza-
nia stosowane w taborze 
komunikacji publicznej 
- dodaje Marcin Czerniec. 

inicjatywa, która będzie 
realizowana przez samo-
rząd gminy Kamieniec 
Ząbkowicki. 

Zakończył się drugi etap budowy farmy fotowol-
taicznej w Kamieńcu Ząbkowickim. Panele już zo-
stały zamontowane na stelażach, teraz wykonawca 
przygotowuje się do wykonania przyłącza energe-
tycznego.
- Jest to bardzo ważny etap inwestycji. Przyłącze będzie 
miało długość prawie 4 kilometry - informuje burmistrz 
Marcin Czerniec - planujemy, że prace zakończą się do koń-
ca czerwca tego roku. Zgodnie z deklaracją spółki Tauron 
wpięcie instalacji do sieci ma nastąpić we wrześniu.

Drugi etap za nami
zdjęcie ilustracyjne

Po raz ósmy w Kamieńcu Ząbkowickim odbył się Bieg 
Pamięci Żołnierzy Wyklętych „Tropem Wilczym”. U 
podnóża Pałacu Marianny Orańskiej około 200 osób – 
młodszych i starszych pokonało wyznaczony dystans. 
Doskonała formuła łącząca pamięć historyczną z imprezą 
sportowo-rekreacyjnej sprawia, że corocznie uczestniczy 
w wydarzeniu liczna grupa biegaczek i biegaczy. Wszyscy 
doskonale się przy tym bawią i jest też czas na wspomnie-
nie pięknych kart naszej historii w przyjaznej aurze miej-
sca i pogody.
-  Bardzo dziękuję uczestnikom za przybycie i wytrwa-
łość na trasie biegu oraz organizatorom i tym, którzy 
wspomagali pokonujących trasę kamienieckiego bie-
gu - podkreślił burmistrz Marcin Czerniec. 

Bieg Pamięci 
Żołnierzy Wyklętych
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Kolejne bardzo ciekawe 
zadanie w gminie Kamie-
niec Ząbkowicki będzie 
realizowane dzięki pozy-
skanym niedawno środ-
kom na budowę trasy 
ścieżki rowerowej.
Powstanie nie tylko atrak-
cyjna trasa, ale też za-
gospodarowanie jej oto-
czenia. Całość stanie się 
nowym walorem komplek-
su sportowo-rekreacyjne-
go. Warto w tym miejscu 
przypomnieć, że na terenie 
kompleksu powstanie Cen-
trum Edukacji dla Bezpie-
czeństwa. Główny punkt tej 
przestrzeni to Miasteczko 
Ruchu Drogowego, gdzie 
dzieci będą mogły nabyć 
praktyczne umiejętności 
jazdy po drogach publicz-
nych. Ciekawostką stanie 
się z całą pewnością moż-
liwość jazdy na gokartach, 
którymi dzieci i młodzież 

Czekają kolejne, nowe atrakcje 

Zakończyła się rewitaliza-
cja całej drugiej ofi cyny 
dawnej wozowni w Pała-
cu Marianny Orańskiej w 
Kamieńcu Ząbkowickim. 
Siedzibę w niej będzie 
mieć Centrum Przyrodni-
czo - Ekologiczne.
Na to zadanie udało się 
otrzymać dofi nansowania 
z dwóch źródeł. To kwota 
prawie 3,5 miliona złotych 
z Programu Polski Ład dla 
gmin górskich i dodatkowo 
1,5 miliona złotych wspar-
cia z rezerwy ogólnej bu-
dżetu państwa. Jeszcze 
kilka lat temu obiekt był 
zupełną ruiną. Przestronne 
pomieszczenia na parte-
rze oraz piętrze, pomiesz-
czenie dawnej szklarni, 
klatki schodowe zarówno 
w wieżach jak i budynku 
wewnętrznym, oświetlenie, 
ogrzewanie wraz z reku-
peracją dla całego obiek-
tu, ciągi komunikacyjne i 
sanitariaty stwarzają funk-
cjonalną i przyjazną prze-
strzeń edukacji i spotkań. 
Obiekt będzie w dostępny 
dla osób z niepełnospraw-
nościami dzięki zainstalo-

WYDARZENIA

Zakończyła się 
rewitalizacja drugiej 
oficyny dawnej wozowni

wanej windzie.
Warto przypomnieć, że 
całość zadania w latach 
wcześniejszych obejmowa-
ło ponadto wykonanie stro-
pu nad całym budynkiem 
oraz dachu z odtworzeniem 
wybrzuszonej ściany ze-
wnętrznej. Łącznie gmina 
pozyskała ponad 5 milinów 
złotych na wszystkie dzia-
łania w tym etapie.
Przeprowadzone zostały 
również prace konserwa-
cyjne elewacji zewnętrz-
nej, odbudowanych kre-
nelażach na zwieńczeniu 

całego budynku oraz od-
budowanym, a wcześniej 
kompletnie zniszczonym, 
tarasie widokowym na dzie-
dzińcu odpoczynku. 
- Cieszę się, że kolejny etap 
prac mamy za sobą - mówi 
burmistrz Marcin Czerniec 
- efekty są imponujące, co 
ma zresztą odzwierciedle-
nie w mediach społeczno-
ściowych.
Teraz gmina Kamienic skła-
da wniosek o dofi nansowa-
nie na zakup wyposażenia 
Centrum Przyrodniczo - 
Edukacyjnego. Wraz z cze-

skim partnerem będzie się 
ubiegać o pieniądze z fun-
duszy transgranicznych. 
Jeżeli uda się pozyskać 
pieniądze na wyposażenie, 
placówka ruszy już jesienią 
tego roku. 
- Mam nadzieję, że Cen-
trum zostanie urucho-
mione jeszcze w tym 
roku, oczywiście pod wa-
runkiem, że nasz projekt 
otrzyma dofi nansowanie 
- informuje burmistrz.
Warto dodać, że to jedynie 
część prac, które są pro-

wadzone w obiekcie. Nie-
dawno zakończyła się re-
witalizacja głównego tarasu 
widokowego wykonana z 
dofi nansowaniem minister-
stwa kultury.
Do końca kwietnia będą 
jeszcze trwały prace pro-
wadzone w ramach wspar-
cia z funduszy norweskich, 
które obejmują rewitaliza-
cję najbliższego otoczenia 
pałacu oraz w ramach fun-
duszy pozyskanych z Pol-
skiego Ładu. 

będą poruszać się po spe-
cjalnych trasach ucząc się 
przy tym zasad bezpie-
czeństwa jazdy. 
- Spodziewam się, że bę-
dzie to wielka niespodzian-
ka dla młodzieży naszej 
gminy, ale też gości Ka-
mieńca Ząbkowickiego - 
mówi burmistrz. 
Na pierwszy etap prac 
związanych z budową trasy 
rowerowej do kompleksu 
gmina otrzymała ponad 2 

miliony złotych. 
- Mamy już kompletną do-
kumentację tego zadania. 
Budowa rozpocznie się 
jeszcze w tym roku i we-
dług założeń technicznych 
potrwa do 24 miesięcy. 
Cały obiekt przeznaczony 
będzie dla dzieci i młodzie-
ży, ale też osób dorosłych. 
Założeniem projektu jest 
profi laktyka i edukacja 
poprzez zabawę - dodaje 
Marcin Czerniec. 

W urzędzie miasta rozstrzygnięto przetarg na przebu-
dowę placów zabaw w każdym sołectwie. W ubiegłym 
roku gmina pozyskała na to zadanie 2 miliony złotych. 
Termin realizacji tego zadania to 30 maja br. 
- Cieszę się, że udało nam się pozyskać te środki, 
ponieważ wiele urządzeń na placach zabaw wymaga 
modernizacji i naprawy - mówi burmistrz Marcin Czer-
niec.
Ogłoszony zostanie również przetarg na przebudowę 
kaplicy na cmentarzu komunalnym i budowę muru opo-
rowego wraz z drogami wewnętrznymi w ramach zabez-
pieczenia osuwiska w Byczeniu.  Wkrótce ruszy również 
modernizacja ulicy Kłodzkiej w Kamieńcu, budowa ciągu 
pieszo - rowerowego przy kompleksie sportowym i rewita-
lizacja mauzoleum w Mrokocimiu. 

- Są to zadania, na które otrzymaliśmy dofi nansowa-
nia jeszcze w ubiegłym roku. Prace będą wykonywane 
w tym roku. Wyjątkiem jest zabezpieczenie osuwiska 
w Byczeniu oraz modernizacja ulicy Ogrodowej, gdzie 
prace są przewidziane na dwa lata - mówi burmistrz 
Marcin Czerniec.

Place zabaw 
i nie tylko

JUŻ NIEBAWEM
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PODSUMOWANIA

Największa w najnowszej 
historii gminy Kamieniec 
Ząbkowicki inwestycja 
staje się faktem. W tym 
roku rusza pełna prze-
budowa ponad 14-ki-
lometrowego odcinka 
drogi wojewódzkiej 382. 
Konsekwencja w stara-
niach ze strony gminy i 
współdziałanie wraz z sa-
morządem województwa 
dolnośląskiego zaowo-
cowały podpisaniem kon-
traktu, którego wartość w 
całości wynosi 105 milio-
nów złotych. Inwestycja 
w Kamieńcu Ząbkowickim 
jest jego kluczowym ogni-
wem.
Przebudowa dotyczy odcin-
ka przebiegającego przez 
granice kamienieckiej gminy 
i obejmie:
• całkowitą wymianę na-
wierzchni drogi,
• przebudowę i budowę 
wszystkich chodników w 
ciągu ulic: Ząbkowickiej, 
Złotostockiej i Paczkow-
skiej, a także w całym sołec-
twie Byczeń. W Byczeniu w 
pasie drogowym będzie też 

Kamieniec zyska 
na tej inwestycji

Na naszych terenach re-
kreacyjnych zaczęły się 
wiosenne porządki.  W za-
bytkowej części dolnego 
Kamieńca Ząbk. zakończo-
ny został projekt rewitaliza-
cji dawnych barokowych 
ogrodów opackich, które 
znajdowały się w obrębie 
użytkowanym w celach 
sportowych przez GLKS 
Zamek. Warto mieć na 
uwadze, że cały teren 
to historyczne centrum 
dawnego opactwa, które 
jest wpisane do rejestru 
zabytków. Jakiekolwiek 
prace zmieniające cha-
rakter tej przestrzeni wy-
magają uzgodnienia z 
wojewódzkim konserwa-
torem zabytków. 

- Na pewno oczysz-
czenie bieżni z roślin-
ności i wyrównanie 
nawierzchni piaskiem 
dobrze się prezentuje. 
Cieszę się z aktywno-
ści Zarządu Klubu dzia-
ła w tym zakresie. Rada 
Miejska uchwaliła już 

Za nami zabawa karnawałowa w sołectwie Śrem, która z 
pewnością zapewniła dzieciom mnóstwo radości. Wszyst-
ko świetnie przygotowane, każda minuta wypełniona ko-
lejnymi atrakcjami. 
- Gratuluję organizatorom dobrego pomysłu. By-
łem pod wielkim wrażeniem fantastycznej atmosfery 
wspólnej zabawy - podsumował burmistrz. 

W Gminnym Centrum Kultury w Kamieńcu Ząbkowickim 
odbył się 32. Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 
pod hasłem „Płuca po pandemii gramy dla dzieci i doro-
słych”. Uzbierano ponad 24 tysiące złotych. W gminie 
Kamieniec Ząbkowicki kwestowało 40 wolontariuszy. 
Do kamienieckiego sztabu dołączyło KGW w Doboszowi-
cach, które zorganizowało imprezę oraz licytację. 

Zorganizowano również bal karnawałowy młodzieżowych 
drużyn pożarniczych z gminy Kamieniec Ząbkowicki.
- Zabawa, integrowanie się, wspólnie spędzany czas 
– to wszystko łączy naszych najmłodszych miesz-
kańców. Cieszę się, że dziewczęta i chłopcy aspirują-
cy do trudnej służby pożarniczej znajdują czas i miej-
sce, by miło spędzać wolny czas. Dziękuję dorosłym 
organizatorom za to, że zadbali o warunki i atmosferę 
balu - podkreślił Marcin Czerniec. 

wykonana sieć kanalizacyj-
na. 
• przebudowę skrzyżowania 
z ul. Kolejową, aby ruch był 
tam bezkolizyjny,
• wykonanie kilkunastu no-
wych i bezpiecznych przejść 
dla pieszych oraz oświetle-
nie wszystkich przejść dla 
pieszych,
• przygotowanie do wpięcia 
zmodernizowanego ciągu do 
już zaprojektowanej koncep-
cyjnie obwodnicy Kamieńca 
Ząbkowickiego,
• budowę nowego mostu na 
rzece Budzówce z wyprofi lo-
waniem jezdni.
Gmina przygotowała doku-
mentację pierwszego etapu 
obwodnicy Kamieńca Ząb-
kowickiego wraz z infra-
strukturą oraz przestrzenią 

parkingową dla pojazdów 
autobusowych przy ul. Pacz-
kowskiej. Powstanie tym 
samym bufor dla parkingów 
usytuowanych przy Pałacu 
Marianny Orańskiej, gdyż 
przy parkingu autobusowym 
wykonana zostanie kładka 
łącząca ten teren z komplek-
sem pałacowym. Turyści 
będą mieć do pokonania za-
ledwie kilkaset metrów, aby 
dotrzeć do atrakcji turystycz-
nych.
Prace rozpoczną się w trze-
cim kwartale br., a więc po 
sporządzeniu kompletu do-
kumentacji wykonawczej. 
Gigantyczne zadanie będzie 
realizowane do połowy 2026 
roku. W Urzędzie Miejskim 
w Kamieńcu Ząbkowickim 
przeprowadzono z przed-
stawicielami inwestora, czyli 
Dolnośląskiej Służby Dróg 
i Kolei naradę koordyna-
cyjną, aby uszczegółowić 
harmonogram wszystkich 
prac, które będą prowadzo-
ne na terenie naszej gminy.

w ubiegłym roku nowy 
regulamin komplek-
su sportowego, który 
jest widoczny przy wej-
ściu na obiekt. Przede 
wszystkim warto przy-
pomnieć, że rokrocznie 
budżet gminy Kamie-
niec Ząbkowicki prze-
znacza spore nakłady 
na działalność sporto-
wą prowadzoną na tym 
obiekcie. Tylko w minio-
nym roku kwota samej 
dotacji na działalność 
statutową Klubu „Za-
mek” wyniosła 85 tysię-
cy złotych, na stypen-
dia dla uzdolnionych 
sportowców z naszej 
gminy przeznaczyliśmy 
40 tysięcy złotych, na 
opłaty za dojazd zawod-
ników na mecze wyjaz-
dowe i odzież repre-
zentacyjną wydaliśmy 
ponad 20 tysięcy zło-
tych. Nie zapominajmy 
także o kosztach ener-
gii elektrycznej, remon-
tu budynku socjalnego 
Klubu i pozostałych wy-

datkach, które wynio-
sły ponad 100 tysięcy 
złotych - tłumaczy bur-
mistrz Marcin Czerniec. 
Obecnie gmina czeka na 
rozdysponowanie rezer-
wy, jaką mają otrzymać 
samorządy na działal-
ność sportową w wyso-
kości 250 tysięcy złotych. 
Sumę tę zamierza się 
przeznaczyć na zakup 
kontenera szatniowo - 
sanitarnego przy Orliku. 
Dotychczasowe budynki 
są już zdekapitalizowa-
ne w wyniku kilkunasto-
letniego użytkowania. W 
planach jest też zadasze-
nie trybuny na kompleksie 
sportowo-rekreacyjnym 
„Kamienieckie Doły”. 
Budowa Orlika, nowych 
trybun wokół stadionu oraz 
modernizacja budynku 
szatniowego użytkowa-
nego przez Klub w latach 
poprzednich, świadczy do-
bitnie, że samorząd naszej 
gminy stawia na wysoką 
jakość infrastruktury spor-
towej. 

UROCZYSTOŚCI

W fantastycznej
atmosferze

Strażacki bal

Sportowe wyzwania

Wielkie serca mieszkańców
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SPOTKANIA

Reprezentanci ZIT POF (Zintegrowane Inwesty-
cje Terytorialne Południowego Obszaru Funk-
cjonalnego) oraz IZ FEDS 2021-2027 (Instytucja 
Zarządzająca Funduszy Europejskich dla Dol-
nego Śląska 2021-2027), podpisali 7 lutego tzw. 
Porozumienie Terytorialne, dzięki któremu dla 28 
samorządów z 3 powiatów: ząbkowickiego,dzier-
żoniowskiego  i kłodzkiego przekazane zostaną 
największe w historii środki finansowe na współ-
finansowanie projektów z funduszy UE (EFRR, 
FST i EFS+). Wśród obecnych na spotkaniu sa-
morządowców, nie mogło zabraknąć burmistrza 
Kamieńca Ząbkowickiego Marcina Czernieca. 

Wartość wsparcia dla całego ZIT POF (dla powiatów: ząb-
kowickiego, kłodzkiego i dzierżoniowskiego) na projekty 
zgłoszone już przez samorządy w trybie niekonkurencyj-
nym wynieść ma ok. 551 mln zł (w tym ok.175 mln zł w 
ramach EFRR, EFS+ oraz 376 mln zł w ramach FST). 
Powiat ząbkowicki otrzyma z tej puli ok. 14 mln zł na współ-
finansowanie zgłoszonych projektów niekonkurencyjnych 
w ramach zawartego Porozumienia Terytorialnego. Wśród 
beneficjentów będzie też gmina Kamieniec Ząbkowicki. 

Uroczyste zawarcie 
Porozumienia Terytorialnego

Samorządowcy z powiatu 
ząbkowickiego spotkali 
się z nowym wojewodą 
dolnośląskim Maciejem 

Spotkanie owocne dla 
naszego miasta i gminy 

Awiżeniem. Obecny na 
spotkaniu burmistrz Mar-
cin Czerniec uważa je za 
bardzo owocne dla miasta 

i gminy Kamieniec Ząbko-
wicki. 
W oficjalnym wystąpieniu 
wojewoda potwierdził po-

trzebę rozpoczęcia budowy 
i zasadność całej inwe-
stycji budowy zbiornika 
retencyjnego Kamieniec 
Ząbkowicki wraz z elek-
trownią wodną jako obiektu 
strategicznie ważnego dla 
regionu. 
- Podczas debaty omówi-
łem dotychczasowe stara-
nia naszej gminy, których 
efektem jest umieszcze-
nie budowy zbiornika w 
programie „Stop powodzi 
i stop suszy”, jak rów-
nież uchwalenie usta-
wy o rewitalizacji rzeki 
Odry. Przypomnę tylko, 
że lustro wody przyszłe-
go zbiornika to 1000 ha, 
ponad 3 km zapory czo-
łowej, kanał ulgi i elek-
trownia wodna. Projekt 
doskonale wpisuje się w 
priorytety Krajowego Pla-
nu Odbudowy związane 
między innymi z tzw. „zie-
loną energią” - mówi szef 
kamienieckiej gminy. 
W tym dokumencie całą 
aglomeracja gminy Ka-

mieniec Ząbkowicki jest 
przewidziana do skanali-
zowania. Sporządzono już 
komplet dokumentacji obej-
mujący wszystkie sołectwa 
gminy i gmina jest gotowa 
do dalszej współpracy przy 
realizacji całości sieci z 
operatorem programu, któ-
rym są Wody Polskie. W 
najbliższym czasie można 
się spodziewać urucho-
mienia przetargu w ramach 
formuły „zaprojektuj – wy-
buduj” na realizację tego 
bardzo ważnego zadania 
dla mieszkańców powiatów 
kłodzkiego, ząbkowickiego 
i nyskiego, a także pozo-
stałych samorządów poło-
żonych aż do ujścia rzeki 
Nysy do Odry.
- Jestem zadowolony, 
że wojewoda i samorzą-
dowcy myślimy wspólnie 
i  doskonale rozumiemy 
potrzebę zabezpieczenia 
mieszkańców przed kata-
strofalnymi skutkami po-
wodzi - podsumował Mar-
cin Czerniec. 


